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לנפגעים הכי השתתפתי בכנס היום בנושא שילוב גופים רב מערכתיים. שיהיה מענה 

שלם ויעיל שרק אפשר. בשולחנות העבודה שמו אותי בקבוצה שדנה בענין שיתוף  

הפעולה בין רבנים וגורמים ממשלתיים. תוך כדי הדיון עלתה נקודה שלמיטב ידיעתי  

 כמעט ולא מדברים עליה. 

 גם רבנים זקוקים לגיבוי.  

בהקשר של טיפול במקרים של פגיעות מיניות, אנחנו מורגלים לחשוב על הרבנים  

כגורם שאמור להוות גב תומך לנפגעים ובני משפחותיהם. ובצדק. פשוט שזה כך. גם 

פשוט שכך הרבנים עושים, כל רב כפי יכולתו. אחד מן האנשים בקבוצה הוא עצמו רב קהילה ודיבר על הצורך של רבני  

 קהילות לקבל גיבוי וגושפנקא מאת הרבנים הגדולים. גם זה ברור שנכון הוא.

 אבל גם הרבנים הגדולים ביותר לעיתים זקוקים לגיבוי. 

 ואספר.

בעצם, אני סבור שהסיפור הבא עלי לספר אותו בצורה של "ברחל בתך הקטנה". גם בגלל "מפרסמין את החנפין מפני  

חילול השם" וגם בגלל התובנות העמוקות שניתן להסיק ממנו. אבל אני לא אעשה כן. כי גם אני זקוק לגיבוי ולצערי אני  

 שנקבתי בשמות. –מאוד  –שים שיכעסו עלי לא מרגיש שיש לי מספיק. אני חושש שיהיו מדי הרבה אנ

 לכן אספר רק בקווים כלליים. 

צנועה, בלשון  -לפני לא הרבה שנים התרחשה )עוד( פרשייה עגומה ומצערת. אדם שלא חי את חייו בצורה אישית

המעטה, התגלה כעבריין מין. עבריין מין מאוד גרוע. התיק הגיע לידיהם של רבני בית הדין מוכר וחשוב באחד ממחוזי 

י לאנשים לשמור מרחק מן האדם הזה עד שהעניין  התורה הגדולים. בשלב מסוים הוציא בית הדין מכתב גלוי שכדא 

יתברר בבירור גמור. ככל הנראה, הרבנים חששו שמדובר באדם מסוכן מאוד ולכן החליטו שעוד לפני גמר הדין הם  

 חייבים להזהיר את הציבור, אם אמנם בהסתייגות מסוימת.

עבר זמן מה והפרשייה כאילו צמחה כנפיים והתפרסמה מאוד. קלא דלא פסיק. אחרי כמה שבועות כאלה, הרבה מאוד 

 עובדות התפרסמו בקרב הציבור וכמעט שלא נותר מקום לספק.  

ברוך השם, מפאת עבודתי בתחום, זכיתי להכיר הרבה רבנים, אחד מרבני אותו בית דין בכללם. צלצלתי אליו כדי  

 לשאול אם בית דינו מתכנן להוציא עוד מכתב סופי בעניין. "כן," הוא ענה לי, "לקראת סוף שבוע הבא." 

אותו שבוע הבא חלף עבר ועברו עוד כמה שבועות ואין קול ואין קשב. שום מכתב לא יצא מטעם אותו בית דין. לא רק 

 זה. גם דיווחים בשמם הפסיקו כליל להישמע או להופיע בכל מקום שהוא.  

משהו הריח לי לא תקין ויצרתי קשר עם אחד מחשובי העסקנים המשמש תפקיד מאוד מרכזי באותו עיר והוא מקורב  

מאוד לאותו בית דין. "ר' פלוני," אמרתי לו, "יש לי תחושה שרבני בית הדין נמצאים תחת מתקפה כל שהיא. זה נכון?" 

 להתאמץ כדי להגן עליהם!! עצם קיום בית הדין היה בסכנה!"אותו עסקן ענה לי, "אוהו! אין לך מושג כמה הייתי צריך  

 הייתי בהלם. 

נכון, הייתה לי תחושת בטן לא טובה שמשהו לא תקין קורה, אבל לתגובה כזאת לא ציפיתי. זו הבהירה לי שאותם  

 רבנים לא היו תחת מתקפה "כל שהיא" אלא תחת מתקפה גדולה ביותר. 

 שיהיה ברור, לא מדובר בסתם רבנים אלא ברבנים מובילים. רבנים מאוד גדולים. מן השורה הראשונה. 

https://stats.sender.net/forms/egO2ke/view


 וגם הם היו זקוקים לגיבוי. 

ייתכן ואנשים יתמהו לעצמם, "אוקיי, אבל מה לי ולהענקת גיבוי לרבנים גדולים? זה עניין שקשור לעסקנים בעלי כוח  

ציבורי." ברמה מסוימת זה נכון, אבל לדעתי זה מאוד לא מדויק. זו הנקודה שחשוב לי לחדש בשורות אלה. אבל אינני 

 ברים עליו. סבור שזה חידוש בעצם אלא ליבון נושא שכמעט ולא מד

 דעת הקהל משחק תפקיד מאוד חזק בכל התמונה הזאת. 

נכון, העיקרון של דעת תורה אומר לנו שהמנהיגים שלנו אינם אמורים להנהיג בצורה הנפוצה בעולם המודרני שמנהיגים  

עושים סוג של "להנהיג מאחור", כלומר כל הזמן "מסתכלים מאחורי גבם" לראות מה הקהל שלהם רוצה ומתאימים את 

 עצמם ומיישרים קו כדי שיזכו לקולות שלהם בקלפי. 

ברור שלא. עיקרון דעת התורה אומר לנו שרבנינו מנהיגנו אמורים לשים נר לרגליהם אך ורק את דברי התורה הקדושה  

 ועל פיהם לנהל את ענייני הכלל והפרט. 

עם זאת, המציאות העגומה היא שמאז ומעולם היו בעלי אגרופין )כלשון הגמרא( שהיו עושים בעיות לרבנים. זה כתוב  

כבר בתשובות ומכתבים של גדולי הראשונים. במשך הדורות, היו לא מעט גדולי ישראל, ממש מהקומה הגבוהה ביותר, 

עצום אם מפאת עשרם אם מפאת מעמדם ואם מפאת  שסבלו מרדיפות מצד אנשי דלא מעלי שהיה להם כוח ציבורי  

 קשריהם עם מושלים ושרים. 

לא חסר אינטרסים שונים ומשונים למיניהם בעולם, ולצערנו הרב כשאנשים בעלי כוח כאלה שאינם מונעים מיראת  

שמים נהיים "משוגעים לאותו דבר" בגלל אינטרסים כאלה או אחרים, לעיתים לא רחוקות עלולה להיווצר התנגשות 

 חריפה בינם לבין החלטת והכוונת הרבנים. 

 וכאן דעת הקהל בכוחה לשחק תפקיד חשוב מאוד. 

האנשים הבריונים האלה מושפעים מאוד מדעת הקהל. בהבדל של מאה ושמונים מעלות מן הרבנים, לאנשים הבריונים 

האלה בעלי האינטרסים מעמד החברתי שלהם וההשפעה שיש להם במרחב הציבורי זה לעיתים קרובות הדבר הגדול  

 ביותר שחשוב להם ושהם רוצים לשמור עליו. 

שתיקת הקהל מול ההתקפות והמניפולציות של בעלי האינטרסים מהווה עבורם סוג של הסכמה. סוג של "הנה הציבור  

אתנו!". אם במודע אם בתת המודע. לעומת זאת, נראה לי שאם במקרים כאלה הציבור יביע את דעתו בצורה ברורה 

רוצים לשמוע את קולם ולפעול אך ורק על פיהם שהם תומכים ברבניהם ו –הן לרבנים והן במרחב הציבורי  –ונחרצת 

 זה יכול בהרבה מקרים להכריע את הכף. 

. 
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